



## LANCE OUELLETTE

### Strings | Cordes

**NON-COMPETITIVE EDUCATION STREAM**  
**VOLET NON COMPÉTITIF À BUT ÉDUCATIF**

Lance Ouellette has been a featured soloist, chamber musician, and has performed with orchestras across Canada and abroad for over 2 decades. Highlights include concert tours of Mexico, Europe, and Asia along with productions for film, radio, and television. Currently, Lance holds the position of Associate Concertmaster for the Kitchener-Waterloo Symphony Orchestra, Associate Concertmaster for the Hamilton Philharmonic Orchestra, and performs regularly with the Toronto Symphony Orchestra.

As an educator, Lance teaches violin for the University of Waterloo as well as privately and online. He has collaborated with the National Academy Orchestra of Canada and the National Youth Orchestra of Canada as a mentor and masterclass clinician.

Being the recipient of the top awards in both the *Federation of Canadian Music Festivals* and the *Canadian Music Competition*, Lance understands the significant role of music festivals and travels across the nation serving as an adjudicator.

As an avid modular synthesizer enthusiast, Lance enjoys exploring the possibilities of sound design and music/video production. New projects provide a constant creative outlet challenging the “normal” concept of playing the violin by blending the electric violin eurorack modules.

Aside from music, Lance enjoys gardening, fishing, and is a certified Golf Canada coach working for RBC First Tee Ontario providing the golf experience to youth across the Kitchener- Waterloo region.



Au cours des deux dernières décennies, Lance Ouellette s’est produit comme soliste, chambriste et avec des orchestres partout au Canada et à l’étranger. Ses principaux engagements regroupent notamment des tournées au Mexique, en Europe et en Asie, ainsi que des productions pour le cinéma, la radio et la télévision.

Il occupe actuellement le poste de violon solo associé au sein de l’orchestre symphonique de Kitchener-Waterloo, de violon solo associé pour l’orchestre philharmonique de Hamilton et se produit régulièrement avec l’orchestre symphonique de Toronto.

Lance est aussi éducateur et enseigne le violon à l’Université de Waterloo, en plus de donner des cours privés et en ligne. Il a collaboré avec l’Orchestre académique national du Canada et l’Orchestre national des jeunes du Canada à titre de mentor et animateur de classes de maître.

Comme il a remporté les prix les plus prestigieux de la Fédération canadienne des festivals de musique et du Concours de musique du Canada, Lance comprend l’important rôle que jouent les festivals de musique et se voit souvent confier la tâche de juge d’un bout à l’autre du pays.

Grand amateur des synthétiseurs modulaires, Lance aime explorer toutes les différentes possibilités de créations sonores et de productions musicales et vidéos. Ses nombreux projets lui donnent constamment l’occasion d’exprimer sa créativité pour sortir du cadre « normal » du jeu au violon en y insérant des modules eurorack pour violon électrique.

Outre la musique, Lance aime jardiner, pêcher et est un entraîneur certifié par Golf Canada. Il travaille pour le programme Premier départ de RBC en Ontario qui s’efforce de faire découvrir le golf aux jeunes de la région de Kitchener-Waterloo.